

367. 7 oct. *Le Gouverneur général au secrétaire aux Colonies.* Annonce que les délégués canadiens seront à Londres pour une réunion préliminaire 417

368. 16 oct. *Le secrétaire, Haut commissariat, au Premier ministre.* Demande si les délégués canadiens peuvent avancer la date de leur arrivée 417

369. 8 nov. *Procès-verbal d'une réunion de la délégation de l'Empire.* Traite les questions d'accréditation, de nomination des représentants suppléants, d'établissement à Londres d'un service de diffusion des documents relatifs à la SDN, de la réunion des délégués de l'Empire britannique et des mandats 417

1921

370. 2 mars *Le Délégué canadien au ministre de la Justice.* Joint une lettre exprimant son opinion sur la représentation de l'Empire au Conseil de la SDN 426

371. 4 avril *Le Haut commissaire au secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* Communique une lettre suggérant une nouvelle méthode de transmission des documents du secrétariat de la SDN 428

372. 20 avril *Le Premier ministre au Haut commissaire.* Accepte les nouvelles dispositions relatives à l'échange de communications entre la SDN et le gouvernement canadien 430

1925

373. 21 janv. *Mémoire du sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* Fait ressortir le besoin de définir le statut des dominions à la SDN et le concept de l'Empire britannique 430

374. 20 avril *Le sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures au Conseiller.* Considère que le sénateur Dandurand pourrait être élu président de la prochaine assemblée, ce qui consoliderait la reconnaissance du statut distinct des dominions à la SDN 433

375. 11 juin *Le secrétaire aux Colonies au Gouverneur général.* Rapporte que la France et le Secrétaire général favorisent le projet de nomination du sénateur Dandurand 433

376. 14 juin *Le Gouverneur général au secrétaire aux Colonies.* Remercie de l'appui offert pour la nomination du sénateur Dandurand 434

367. Oct. 7 *Governor General to Colonial Secretary.* States Canadian delegates will be available for preliminary meeting in London 417

368. Oct. 16 *Secretary, Office of High Commissioner, to Prime Minister.* Asks whether Canadian delegates could advance date of arrival 417

369. Nov. 8 *Minutes of British Empire Delegation.* Deals with credentials, appointment of substitute representatives, the London Clearing-house for League papers, meeting of British Empire Delegation and mandates 417

1921

370. Mar. 2 *Canadian Delegate to Minister of Justice.* Encloses letter expressing views in reference to British Empire Representation on Council 426

371. Apr. 4 *High Commissioner to Secretary of State for External Affairs.* Forwards letter suggesting new arrangement for transmission of documents from League Secretariat 428

372. Apr. 20 *Prime Minister to High Commissioner.* Agrees with new arrangement respecting channels of communication between League of Nations and Canadian Government 430

1925

373. Jan. 21 *Memorandum by Under-Secretary of State for External Affairs.* Emphasizes need to define Dominion status in the League and to clarify concept of British Empire 430

374. Apr. 20 *Under-Secretary of State for External Affairs to Advisory Officer.* Considers election of Senator Dandurand as President of the Assembly at next meeting would be a further recognition of Dominion status in the League 433

375. June 11 *Colonial Secretary to Governor General.* Reports France and Secretary General sympathetic to proposal for nomination of Senator Dandurand 433

376. June 14 *Governor General to Colonial Secretary.* Expresses gratitude for bringing forward Senator Dandurand's name 434